
Protokół  nr XXXV I I /10 
z odbytej sesji Rady Gminy Brody 

w dniu 26 lutego 2010r.  
 
 

               O godz. 903  Przewodniczący Rady Gminy Brody p. Lech Kossak otworzył obrady 
XXXVII Sesji Rady Gminy Brody. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 14.  
Radny nieobecny p. Tomasz Stojecki usprawiedliwił swoja tymczasową nieobecność, ponieważ 
spóźni się na obrady. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do porządku obrad ?  
 
Wójt proponuje wnieść pod obrady projekt uchwały w spr. udzielenia  odpowiedzi na skargę 
KWB Konin w Kleczewie na uchwałę XXXIV/230/09 w spr. uchylenia uchwały dot. przystąpienia 
do zmiany studium. 
 
Z-ca Wójta wyjaśnił, że wpłynęła skarga o uchylenie  uchwał  dot. zmiany studium.  
Zgodnie z  k.p.a. zobligowani jesteśmy dać odpowiedź w ciągu 30 dni . 
 
Przewodniczący Rady spytał kto jest za przyjęciem projektu uchwały do porządku obrad? 
Jednogłośnie przegłosowano wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie: kto jest za proponowanym porządkiem obrad 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1    Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Do protokołu nie zgłaszano uwag, został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2   Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
 
Wójt - jest w trakcie  spotkań z podatnikami, którzy płacą podatek od nieruchomości za 
powierzchnie pow. 50m2 . Są to w większości renciści i emeryci. 
Wójt wyjaśnia im sprawę oraz dodatkowo przekazuje na piśmie te informacje. 
 
Ad.3  Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących komisji o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady  
- 15.02.2010r.–  załatwiał spr. bieżące w Urzędzie oraz ustalał z Wójtem termin dzisiejszej sesji. 
- 17.02.2010r. – uczestniczył w posiedzeniu komisji Spraw Społecznych 
- 18.02.2010r. -  był na posiedzeniu komisji budżetu. 
- 19.02.2010r. -  wspólnie z panią  Sekretarz ustalali porządek obrad dzisiejszej sesji. 
 
M. Tracz – przewodniczący komisji Spraw Społecznych  poinformował, ze komisja miała 
posiedzenie 17.02.2010r.  
Radni otrzymali  wypracowane przez komisję wnioski. 
Na posiedzeniu była dyskusja  dot. świetlicy w Jasienicy, lecz komisja nie zajęła stanowiska w 
tej sprawie. 
 
Z. Bednarski – przewodniczący komisji Planu, Budżetu  stwierdził, ze komisja obradowała 
18.02.2010r. , radni otrzymali wnioski  w materiałach sesyjnych. 
 
M. Tracz spytał czy komisja analizowała stawki za wywóz nieczystości płynnych . 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że  nie ma projektu uchwały , temat zostanie omówiony w 
marcu. . Komisja rozmawiała z przedstawicielem ZGKiM Lubsko, chcą to przedyskutować w 
marcu. 
 
O godz. 912 na salę obrad wszedł radny  T. Stojecki. 
 
Z. Bednarski -  w związku z potrzebą ustalenia stawki za ścieki przewodniczący komisji  , 
wnioskuje o wyrażenie zgody na dodatkowe posiedzenie komisji Planu, Budżetu w marcu, 
ponieważ, nie było planowanego posiedzenia w tym miesiącu. 
 
Ad. 4  Informacja  przewodniczącej  komisji  inwentaryzacyjnej. 
 
Pani S. Młynek poinformowała zebranych o potrzebie zakładania kart inwentaryzacyjnych  na 
działki, które będą skomunalizowane. 
Po 21 dniach są one  wysyłane do Wojewody. 
 
Radny  T. Stojecki zgłosił uwagę do protokołu. 
Na str. 2 w  sesji  uczestniczył  mjr  Dariusz Dudziński,  a nie  mjr  Wiesław  Adamski. 
 
Ad. 5 Ochrona i finansowanie zabytków w gminie. 
 
Z-ca Wójta stwierdził, że kościół w Jeziorach Wysokich jest zdewastowany. Wójt został 
zobowiązany do zabezpieczenia obiektu. Wystąpiliśmy o dotację – otrzymaliśmy 80 tys.  
Z naszych środków musieliśmy dołożyć 20 tys. zł. 
Zabezpieczony obiekt został przyjęty przez konserwatora zabytków. 
 
T, Stojecki – czy coś się robi w kierunku uporządkowania cmentarza w Brodach? 
Wcześniej mówiono, że możemy dostać zwrot części kosztów. 
 
Wójt odpowiedział, że było to robione przez Stowarzyszenie Brodzkie ale nie powiodło się. 
ZGKiM robiło bramy, zabezpieczano ogrodzenie. 
W tym budżecie nie mamy na to środków. 
Możemy zastanowić się nad utwardzeniem głównej alei, może na to pozyskamy jakieś środki. 
 
Przewodniczący Rady – ZGKiM ma w swoim budżecie też zaplanowane jakieś środki na ten 
cel.  Cmentarze są w ich zarządzie, może to powinni oni zrobić. 
Można na marcowych komisjach przedstawić co można wykonać ze strony urzędu. 
 
Ad. 6  Podsumowanie realizacji seminarium parkowego. 
 
Przewodniczący Rady - radni otrzymali już na komisjach  informacje na piśmie.  
Widział, że 18 tys. zł to koszt ZGKiM. na utrzymanie parku. 
Co za tę  kwotę będzie robione, czy to pójdzie na płace czy na ochronę parku.  
W marcu na komisjach należy to rozważyć. 
 
M. Tracz spytał  jaka jest kwota za sprzedane drzewo z parku. 
 
Wójt odpowiedział, że drzewa są częściowo sprzedane, część trzeba jeszcze wywieźć. 
Drzewo było wycenione przez pana Bojko. 
Po 27.03.2010r. dokonamy rozliczenia kwoty za sprzedane drewno. 
 
M. Tracz – spytał, czy te środki pójdą do ZGKiM ? 
Wójt odpowiedział, że tak. 
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Ad. 7  Informacja z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
          Alkoholowych za 2009r. 
 
 
Przewodnicząca Komisji p. Barbara Czahajda odczytała sprawozdanie z działalności komisji za 
2009r.  Przedstawiła również podsumowanie ferii zimowych 2010r. 
 
M. Tracz spytał jakie są efekty kontroli sklepów. 
 
Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że nie zastosowano kar. Do kontrolowanych 
placówek nie było zastrzeżeń. 
  
Przewodniczący Rady uważa, że najlepiej kontrole sklepów przeprowadzać w godzinach 
popołudniowych od 16 do 19. 
 
Ad.  8  Informacja z działalności OPS. 
 
Radni otrzymali informację na piśmie i na komisjach ją analizowali . 
 
Ad. 9.   Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a/ Programu Aktywności Lokalnej na lata 2010-2013  
 
M. Tracz uważa, że miało to być wyjaśnione przez p. Sekretarz. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że program omawiała kierownik OPS  na komisji budżetu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o przegłosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
b/ sposobu i zasad zapewnienia pomocy w zakresie dożywiania. 
 
Materiały były przepracowane przez komisje. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (15). 
 
c/  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Narkomaniioraz Narkomanii. 
 
T. Stojecki – na str. 2 jest napisane, że będzie utworzona świetlica w Kole. Komisja 
wnioskowała, by wpisać prowadzenie zajęć we wszystkich świetlicach tak jak to było robione w 
czasie ferii zimowych.  
 
Z. Bednarski stwierdził, że w Kole jest 70 dzieci w wieku od 3 do 17 lat.  
Spytał jak radny widzi utrzymanie świetlic w zimie, w Kole pali ponieważ cały czas się tam coś 
dzieje. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, ze ogrzewanie to odrębny temat. 
Jak to się ma do programu? Jest propozycja, by prowadzić zajęcia we wszystkich świetlicach . 
Nie ma decyzji o utworzeniu trzeciej świetlicy. To powinno być zapisane. Próbujemy ożywić 
świetlice w innych miejscowościach. 
 
T. Stojecki proponuje usunąć utworzenie  świetlicy w Kole, a wpisać świetlice w których mogą 
być prowadzone zajęcia. 
 
Z. Bednarski nie jest za wykreśleniem świetlicy w Kole. 
 
Przewodniczący Rady – jeżeli świetlica w Kole ma być, to może poprzez Caritas, nas nie stać 
na inne świetlice. Już mamy dwie świetlice w Brodach i Bieczu. 
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Z. Bednarski uważa, ze suma przeznaczona na świetlice nie wystarczy na zapewnienie choć 
raz w miesiącu , by w każdej świetlicy coś zrobić. 
 
Radca prawny zasugerował wpisanie „ planuje się ożywić inne świetlice” 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 5 min. przerwy. 
W czasie przerwy uzgodnił z przewodniczącą Komisji RPA oraz radnym R. Kowalczukiem 
następujący zapis w programie na 2010r. , na str. 2  wykreślić zapis - planuje się utworzenie 
świetlicy w Kole 
Wpisać: 
„planuje się prowadzenie zajęć aktywizujących dzieci i młodzież w pozostałych 
świetlicach” 
 
Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie kto jest za powyższym zapisem? 
Za – głosowało 10 radnych, 3 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały  z uwzględnieniem powyższych zmian. 
Za uchwałą głosowało 13 radnych, 1 osoba głosowała przeciw, 1 wstrzymała się od głosu. 
 
d/ uchwała w spr. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Zasiekach przy drodze wojew. 289 
 
Z-ca Wójta przedstawił przedstawicielkę projektantów firmy Lex Urbi  p, Justynę  Osiadacz  
 
T. Stojecki spytał jaka działalność będzie tam dopuszczona ? 
Pani J. Osiadacz odpowiedziała, że będzie dopuszczona działalność nie uciążliwa dla 
otoczenia, może to być gastronomia, usługi , handel. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.(15). 
 
e/ uchwalenie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m. Zasieki. 
 
Do powyższej uchwały nie było pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (15). 
 
f/  zmiany w budżecie 
 
Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w załącznikach. 
Zał. nr 1  należy dopisać w § 2010 w zadaniach zleconych zmniejszyć o 120 tys. zł. ? 
W zał. nr 2 § 3120  - świadczenia rodzinne zmniejszyć o 120 tys.? 
W dochodach zwiększyć w dwóch załącznikach w zadaniach zleconych o 120 tys. zł. 
 
T. Stojecki na komisji była informacja, że 25 tys. z oświetlenia w Grodziszczu zostało 
wycofane, z tego 7.200 zł zaplanowano na ścieżkę a pozostałe środki na drogi. 
W/w proponuje całe 25 tys. zł przeznaczyć na drogi, ponieważ po zimie drogi są w tragicznym 
stanie. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że ten wniosek na komisjach został odrzucony, teraz pan 
T. Stojecki ponawia go. 
Pieniądze poszły już na odśnieżanie, komisje ustaliły by to tak podzielić, czyli na ścieżkę i na 
drogi. 
 
Radca prawny stwierdził, że na zmiany w budżecie musi być stanowisko Wójta, nie musi być 
głosowania radnych. 
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T. Stojecki – gdzie jest przepis, że radni nie mogą zmieniać czegoś w budżecie. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Wójta w dziale 600 rozdz. 6016te 25 tys. 
na odśnieżanie i na ścieżkę rowerową, 
Spytał kto jest za propozycją Wójta i p. Skarbnik ? 
Za głosowało 11 radnych, 3 było przeciwnych,1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
g/ uchwala w spr. udzielenia odpowiedzi na skargę KWB „KONIN”  
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 było przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
 
Ad. 10    Interpelacje i zapytania radnych.  
 
T. Stojecki 
– jak Wójt widzi możliwość załatania dziur w drodze Jasienica – Jałowice, 
- droga koło pani Gromniak  za zakrętem, która pod wpływem ciężkich samochodów osiadła , 
od środka boiska, po prawej stronie wjazdu do Jałowic - można  wyprofilować rów wykopany 
przez ZGKiM,  by woda mogła do niego spływać z drogi. 
Pan T. Stojecki prosi o odpowiedź na piśmie. 
 
Przewodniczący Rady – pan T. Stojecki złożył interpelacje w zakresie drogi gminnej, która jest 
na terenie Jałowic  proponuje zarazem przedstawienie takiej  informacji na drogach gminnych  
( w ramach posiadanych środków w tym dziale).       
Prosi o odpowiedź na piśmie.      
 
O godz. 11,00 salę obrad opuścił radny E. Trzeciak. 
 
Z-ca Wójta uważa, że informacja na piśmie jest bezsensowna , nie ma jeszcze zbilansowanych 
środków za utrzymanie zimowe dróg. Poczekajmy, aż pogoda się ustabilizuje i będzie można 
zobaczyć zniszczenia po zimie, wówczas  będzie można zrobić bilans wszystkich dróg. Zrobimy 
kosztorys napraw i może nawet przy pomocy komisji ustali się priorytety. Na pewno tych 
planowanych środków nie wystarczy. 
Jeżeli chodzi o drogę koło p. Gromniaka – przystąpiliśmy do programu  melioracje powiatowe  
 ( częściowo finansowane przez Biuro Pracy 7 osób ) W harmonogramie prac na pewno znajdą 
się Jałowice oraz inne miejscowości potrzebujące takich prac. Tymi ludźmi spróbujemy te 
sprawy rozwiązać.  
Teraz jest za wcześnie byśmy mogli składać jakiekolwiek deklaracje. Poczekajmy, aż sytuacja 
się ustabilizuje. W tej chwili uważa, że żądanie pisemnych informacji nie ma sensu. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy T. Stojecki podtrzymuje swoją interpelację . 
Uważa, że wypowiedź Wójta jest wyczerpująca, by najpierw. dokonać podsumowania środków 
na drogi, uznać priorytety i w ramach swoich możliwości to zrobić. Jemu wypowiedź Wójta 
wystarcza, nie wie jak pozostałym radnym,. 
 
T. Stojecki prosi o informację na piśmie, może wówczas ktoś będzie bardziej się tym 
przejmował, może sprawa będzie  bardziej poważnie potraktowana. 
Można było te pieniądze przeznaczyć na drogi, byłoby więcej,  a nie wydzielać z tego na 
ścieżkę rowerową. 
 
Przewodniczący Rady – uważa, że radny chce uprawiać demagogię, przecież wie, że budżet 
nie składa się tylko z 15 czy 25 tys. tylko z 8 czy 12 mln. . Na drogi w budżecie było   100 tys. 
rozumieliśmy jaka była zima i zrobiliśmy zmiany .   Jako pracownik Powiatu radny dobrze wie, 
że drogi powiatowe są najgorsze i tam radny powinien domagać się by je robili. My w ramach 
swoich możliwości będziemy drogi robić.  
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Radny jest przeciwnikiem ścieżki rowerowej i ma takie prawo. Ale jeżeli  widzi w Magazynie 
Lubskim piękny projekt ścieżki, która będzie służyła mieszkańcom gmin Forstu Jasienia Brodów 
Lubska to nie można tego tak blokować. 
Nie można mówić, że priorytetem Wójta jest ścieżka rowerowa, bo budżet to nie tylko 45 tys.  
Większe środki daliśmy na drogę powiatową – daliśmy tyle samo co powiat. 
  
T. Stojecki chce stwierdzić, że pamięta sesję  która odbyła się w szkole wówczas  
stwierdziliśmy, że priorytetem ma być kanalizacja, potem zostały  ucięte drogi w J. Dolnych i 
Jałowicach , gdzie było powiedziane, że priorytetem jest kanalizacja i nie ma pieniędzy na nic 
innego. Teraz się okazuje, że nie ma pieniędzy na inne rzeczy, ale jest inny priorytet -drogi. 
Dlatego uważa, że jest coś nie tak, i ma do tego  prawo.  
Demagogia to używanie argumentów, które nie mają podstaw. Jego wniosek miał podstawy , bo 
wzięliśmy środki , które wycofaliśmy z oświetlenia w Grodziszczu, które można było w całości 
przeznaczyć na potrzeby drogowe. 
 
M. Tracz ma zapytania 
- czy są załatwione formalności zgodne z prawem dot. świetlicy w Jasienicy 
- winda i malowanie ośrodka zdrowia – to było na komisji, 
- czy będzie odpowiedź Wójta dot. gabinetu stomatologicznego, czy będzie przeniesiony,  
  ponieważ jest za mały, 
- jaka jest gwarancja, że p. Schlaffke nie będzie pobierał wody z wodociągu i w jaki sposób 
  wtedy obliczyć ile będzie pobierał wody z wodociągu, 
- protest od Stowarzyszeń, , że nie ma informacji w BIP 
- co  dalej będzie z zamieszkaniem p. Szczygłowskiej w ośrodku zdrowia 
- w dalszym ciągu nie uporządkowano gruzowiska w Kumiałtowicach 
- świetlica w Kumiałtowicach – prosi o przyjazd przedstawiciela Urzędu Gminy, ponieważ chce 
  ją przekazać. 
 
Z-ca Wójta  
- w Jasienicy są przyjęte działki z Agencji, został opracowany wniosek budowlany pozwolenie 
  na budowę przyłączy. 
  Od strony budowlanej są wszystkie potrzebne dokumenty. 
  Pismo, które wpłynęło do Urzędu od mieszkanki gminy zostało przekazane wg właściwości do 
  Nadzoru Budowlanego. Jest wszczęte postępowanie. 
- sprawa gruzowiska w Kumiałtowicach została przekazana do Nadzoru Budowlanego.  
  Pan  Schlaffke otrzymał nakaz . My zrobiliśmy wszystko co jest w naszej kompetencji. 
 
T. Stojecki – ma nadzieję, że będzie zrobione wszystko, by nie było tak jak w J. Wysokich, że 
ktoś został za swoją pracę społeczną ukarany mandatem, był nakaz rozbiórki, który później się 
udało uchylić. 
 
Z-ca  Wójta – jeżeli jest pozwolenie na budowę wydane przez Starostwo, to znaczy, że może 
obiekt tam stać. 
 
Przewodniczący Rady – przekazał sprawę dla przewodniczących komisji,, komisje nie zajęły 
stanowiska, że Rada ma zlecić komisji rewizyjnej  by się tym zajęła.   Takiej woli komisji nie było 
by to dać do kontroli Komisji Rewizyjnej. Wyjaśnienia Z-cy Wójta były takie same jak i na 
komisjach, że jest to w Nadzorze Budowlanym i  tak to żeśmy utrzymali. 
 
M. Tracz poruszył sprawę ankiet , które otrzymali. 
Nie wszyscy mieszkańcy chcą ją podpisywać. 
 
Z-ca  Wójta wyjaśnił, że gmina chce mieć wiedzę w jaki sposób mieszkańcy rozwiązują pewne 
sprawy. 
 
Przewodniczący Rady nie spotkał się z przypadkiem, by ktoś nie chciał podpisać ankiety. 
To będzie krok, by załatwić sprawy będące w ankietach. 
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T. Stojecki – rok temu spytał co robi się z pustostanami . W Jałowicach wie gdzie są i może 
pomóc. Czy Urząd próbuje ustalić adresy właścicieli? 
Należy ustalić ile jest pustostanów. 
 
Z-ca Wójta stwierdził, że Urząd nie jest do tego władny, od tego jest Nadzór Budowlany. Należy 
podać adresy budynków i oni sprawdzą, czy budynki stanowią zagrożenie. 
 
T. Stojecki podał budynek – Jałowice 3. 
 
 E. Rudnicki  zgłosił: 
- nie ma koszy na śmieci przy chodnikach ul. Kościuszki i Wolności, 
- czy coś wiadomo o bankomacie w Brodach 
- tablica informująca o  miejscowości Jeziory Dolne jest przechylona, trzeba coś z tym zrobić. 
 
Ad. 11  Wolne wnioski. 
 
A..Babiarz – 27.03.2010r. ma być Seminarium Parkowe. Czy mieszkańcy o tym wiedzą, należy 
poinformować o tym mieszkańców. 
 
Wójt odpowiedział, że 27.03.2010r. będzie tylko parę godzin. Również szykują zaproszenia dla 
mieszkańców ale muszą wcześniej się zgłosić i zadeklarować chęć pracy. 
 
R. Kowalczuk podziękował Pani Sekretarz i Z-cy Wójta za interwencję w lutym w spr. 
oczyszczenia studzienek. 
 
O godz. 11,30  Przewodniczący Rady p. Lech Kossak  zamknął obrady XXXVII Sesji Rady 
Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

   
 
 
 
 
 


